Please Circulate

International Seminar on “Ethical Issues in Reproductive Health”, organized by the IUSSP Committee on Reproductive Health and the Netherlands Interdisciplinary Demographic Institute (NIDI). 
Wassenaar, Netherlands, 21-24 September 2006
Deadline for submission of abstracts extended to 28 February 2006

The emergence of reproductive health as a major focus of international action in the population field in the aftermath of the 1994 International Conference on Population and development held in Cairo has coincided with rapid advances in the technology of human reproduction. Both developments are associated with important ethical dilemmas that need to be addressed in the formulation of public-health policy. A great deal of discussion is already taking place with regard to reproductive technology in developed countries, with much of the focus on medical ethics and biomedical research. In contrast, discussion of the broader social and cultural concerns that should inform reproductive-health research, policy, and programmes in many developing countries has been limited. At the same time, some issues, such as inequity in access to services, are common across the world but do not everywhere receive the same attention.
This international seminar seeks to bring together population, medical and public-health researchers, bio-ethicists and policy makers in order to clarify ethical questions in reproductive health policy, programmes and research. Topics to be addressed include: individual versus societal perspectives on rights and responsibilities in the ethics of reproduction and sexual behaviour; individual versus couple perspectives; abortion and contraception; adolescents; HIV/AIDS; assisted reproduction; poverty and inequality; and research ethics and standards. Papers must address ethical issues in reproductive health and health care but may span a range of applications including policies, service provision, clinical or biomedical research, and social-science research. Papers may be country or region-specific, or comparative, and may be on developing or developed countries.

A full announcement and description of this seminar is available at http://www.iussp.org/Activities/scc-rep/rep-call06.php
People interested in contributing to the seminar should submit either completed papers, which must be unpublished, or detailed abstracts by February 28, 2006. Applicants can submit their information and materials directly on the IUSSP website at: http://www.iussp.org/Activities/Submissions/submissions.php. 
Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 31 March 2006. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be submitted by 31 July 2006.
The organizers will cover accommodation expenses at the meeting for all participants, but funding for travel is limited. Applicants are encouraged to seek their own travel funding, but if they require travel assistance, they should indicate that need by ticking the appropriate box on the on-line submission form when submitting paper or abstract.

For further information, please contact Gigi Santow: GSantow@bigpond.net.au


Veuillez faire circuler

Séminaire international sur les “Questions éthiques liées à la santé de la reproduction”, organisé par le Comité de l’UIESP sur la santé de la reproduction et par le Nederlands Interdisciplinair Demografisch Instituut (NIDI)
Wassenaar, Pays-Bas, 21-24 Septembre 2006.
Date limite pour la soumission des résumés reportée au 28 février 2006

L’émergence du domaine de la santé de la reproduction en tant que centre d’intérêt majeur de l’action internationale, à la suite de la Conférence Internationale sur la Population et le Développement qui s’est tenue au Caire en 1994, a coïncidé avec des avancées rapides dans les technologies de la reproduction humaine. Ces deux essors soulèvent des questions éthiques incontournables pour la mise en œuvre de politiques de santé publique. Dans les pays développés, on assiste déjà à un débat important concernant les technologies d’assistance à la reproduction, avec une focalisation sur l’éthique médicale et la recherche biomédicale. En comparaison, dans les pays en voie de développement, le débat sur les enjeux culturels et sociaux qui devraient éclairer la recherche, les politiques et les programmes dans le domaine de la santé de la reproduction demeure limité. Par ailleurs, certaines questions telles que l’inégalité d’accès aux services se retrouvent dans tous les pays, mais elles ne suscitent pas partout le même degré d’attention.
Ce séminaire international vise à réunir des chercheurs dans les domaines de la population, de la médecine et de la santé publique ainsi que des spécialistes de bio-éthique et des FAISEURS de politiques afin de clarifier les questions éthiques dans les politiques, les programmes et la recherche dans le domaine de la santé de la reproduction. Les sujets abordés comprennent : perspectives individuelles et perspectives sociétales sur les droits et les devoirs dans l’éthique de la reproduction ; perspectives individuelles et perspectives de couples ; avortement et contraception ; adolescence ; HIV/SIDA ; procréation assistée ; pauvreté et inégalité ; éthique et normes de recherche. Les communications doivent porter sur des enjeux éthiques dans le domaine de la santé de la reproduction ou des soins mais peuvent l’aborder par divers angles, tels que les politiques, les services, la recherche clinique et biomédicale ou la recherche en sciences sociales. Les communications peuvent porter soit sur un seul pays ou une seule région, soit sur une approche comparative ; il peut s’agir de pays en voie de développement ou de pays développés. 

Une annonce et une description complètes de ce séminaire sont accessibles par Internet à l’adresse suivante: http://www.iussp.org/Activities/scc-rep/rep-call06fr.php
Les personnes souhaitant participer à ce séminaire doivent soumettre des contributions en anglais avant le 28 Février 2006. Ces contributions peuvent être soit des communications définitives qui n’ont pas été publiées, soit des résumés détaillés. Les informations personnelles et les documents doivent être transmis en ligne, sur le site Internet de l’UIESP, à l’adresse suivante : http://www.iussp.org/Activities/Submissions/submissions.php. 
Les candidats seront informés de la suite donnée à leur candidature avant le 31 mars 2006. Si la candidature a été acceptée sur la base d’un résumé, la communication définitive devra être transmise avant le 31 juillet 2006.
Les dépenses locales seront prises en charge par les organisateurs du séminaire pour tous les participants, mais les financements pour le voyage sont limités. Les candidats sont invités à rechercher personnellement des financements pour leur voyage ; mais s’ils sollicitent une assistance financière pour le voyage, ils doivent l’indiquer lors de leur inscription en ligne en cochant la case adéquate sur le formulaire de soumission des contributions.
Pour plus d’information, veuillez contacter Gigi Santow: GSantow@bigpond.net.au
